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نه جایگاهی بین هواداران و نه مقبولیتی در رختکن؛
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شاهکار دیگر در فدراسیون والیبال و تصمیم های خلق الساعه؛

اهرم های جانبی،
 جایگزین مقررات!
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 گذری بر دلایل کم تر اشاره شده ی سقوط آخرین 

 پایگاه مستحکم غرب در خاورمیانه؛

»فروپاشی دژِ 
پنبه ای  ژاندارم«

درگذشت تیمسار »علی اصغر علیرضایی« از فرماندهان جهادی و با کفایت 
تالم خاطر گردید. ضمن عرض  و  تاثر  دوران دفاع مقدس موجبات 
تسلیت، آرامش و علو درجات برای آن عزیز سفر کرده و صبر و شکیبایی 

برای خانواده محترمشان و سایر بازماندگان مسئلت می نماییم.
خانواده شهید مهدی تیموری
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خبر »دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا به ویژه 

شهید رضا باقریانی  را گرامی می دارد

شرکت ارتباطات زیرساخت در نظر دارد ده قلم تجهیزات فنی مخابراتی اسقاط و خارج از رده موجوددراستان البرز را ازطریق حراج عمومی بفروش برساند.خریداران می بایست جهت ثبت نام درسامانه 

ودریافت گواهی امضاءالكترونیكی با مركزتماس41934)تهران(تماس حاصل نمایندویا به آدرس اینترنتیwww.setadiran.ir مراجعه نمایند.

- زمان انتشاردرسامانه: ازساعت 8  روز یکشنبه مورخ 3/ 99/12 تا ساعت 12 روز دوشنبه مورخ  11/ 99/12 می باشد.

- نحوه بازدید از اقلام : شرکت کنندگان می بایست ازساعت 08:20روزیکشنبه مورخ  3/ 99/12 تا 13:30 روز ،یکشنبه مورخ 10/ 99/12 به نشانی:کرج، خیابان شهیدبهشتی، میدان سپاه جنب 

مخابرات)تلفن هماهنگی: 09124256077آقای سعیدی ( مراجعه تا هماهنگی های لازم جهت بازدید فرد معرفی شده و یک نفرهمراه از اقلام مورد مزایده انجام گردد.

- تضمین شرکت درحراج : تضمین شرکت درفرآیند ارجاع کار مبلغ35/450/000ریال)سی وپنج میلیون وچهارصد وپنجاه هزارریال( می باشدکه می بایست توسط مزایده گران درزمان شرکت درحراج 

بصورت آنلاین به حساب شرکت ارتباطات زیرساخت واریز نمایند.

- زمان ومکان برگزاری حراج: ازساعت10تا ساعت 12روز دوشنبه مورخ11/ 12 /99 بصورت آنلاین ازطریق سامانه ستاد می باشد. 

- شرایط عمومی
- شركت در مزایده و تسلیم پیشنهاد به منزله سند قبول كلیه مفاد اسناد مزایده می باشد لذا برنده مزایده  مکلف است پس از اعلام مجری مزایده از طریق سامانه ستاد، حداکثر ظرف مدت هفت 

روز،كل وجه مبلغ پیشنهادی بعلاوه 9%مالیات برارزش افزوده به حساب شركت ارتباطات زیرساخت واریز نماید وظرف هفت روزکاری پس از صدور حواله انبار نسبت به خروج آن از انبار این شركت 

اقدام نماید. درغیراینصورت چنانچه برنده از پرداخت وجه مذكور وخروج اقلام مزایده از انبار درمهلت های تعیین شده به هرعلت عدول نماید، كل مبلغ واریزی وتضمین وی به نفع شركت ارتباطات 

زیرساخت ضبط می گردد ومزایده گرحق هرگونه اعتراضی را از خود سلب می نماید.

- بدیهی است متعاقباً بعد ازخروج اقلام مزایده ، تسویه حساب نهایی انجام  می گردد وهمچنین تضمین برنده مزایده پس ازاخذمجوزهای لازم به وی مسترد می گردد.

- ضمناً مزایده گران جهت کسب اطلاعات بیشترمی توانند به سایت WWW.TIC.IR مراجعه ویا با شماره تلفن 88112154 )تهران( تماس حاصل نمایند.

شرکت ارتباطات زیرساختتاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/12/2  شناسه آگهی: 1096331

آگهی حراج شرکت ارتباطات زیرساخت
فروش10  قلم لوازم و تجهیزات مخابراتی خارج از رده و اسقاط استان کرج

حراج آنلاین شماره 3099001022000009 سامانه تدارکات الکترونیکی دولت
)نوبت اول(

خبر اول

کلیات اصلاحیه لایحه بودجه ۱۴۰۰ 
تصویب شد

کلیات اصلاحیه لایحه بودجه 1۴00 در دستور کار جلسۀ علنی صبح 
دیروز مجلس شورای اسلامی قرار گرفت.

در ابتدای این نشست احمد امیرآبادی فراهانی- عضو هیئت رئیسه 
مجلس شورای اسلامی، نامۀ رئیس جمهور را قرائت کرد که در آن به 
استناد اصل۱۲۶ قانون اساسی اصلاحیه لایحه بودجه سال۱۴۰۰ کل 

کشور را تقدیم مجلس شده بود.
پس از اظهارات نمایندگان مخالف و موافق و صحبت های محمد 
باقر نوبخت- رئیس سازمان برنامه و بودجه، کلیات اصلاحیه لایحه 
بودجه۱۴۰۰ به رأی مجلس گذاشته شد که نهایت با ۲۱۱رأی موافق، 
از مجموع ۲۵۲ نماینده حاضر به  ۲۸رأی مخالف و ۶رأی ممتنع 

تصویب مجلس رسید.
اسلامی،  شورای  مجلس  ۱۴بهمن  علنی  جلسه  در  این  از  پیش 
نمایندگان با کلیات لایحه بودجه1۴00 مخالفت کرده بودند و بر همین 

اساس دولت اصلاحیه لایحه بودجه را به مجلس تقدیم کرد.

تلنگر

شهری

اینجا كمیسیون تعیین تعرفه حقوق كارگران است و از 
پنجره سالن جلسه معلوم است كه آفتاب رفت و خورشید 
دست و پایش را جمع كرد ولی هنوز دستور آخر جلسه 
كه از همه مهم تر بود مانده است؛ این رسم نشست های 
حضرات است كه ابتدا و وقت اول و گل زمان جلسات به 
احوال پرسی و خنده و جوك و شوخی به فنا می رود و بعد 
از تمام شدن همه اخبار و جواب های: چه خبر؟ و دیگه 
چه خبر، اگر وقت بود تو وقت اضافه موضوع اصلی هم این 
گوشه كنارها صدقه سر اوقات خوش رفته مطرح  می شود 
و حالا دقیقا همان موقع است که صدای اذان از مسجد 

همین نزدیكی به پنجره سالن جلسه می زند و خبر از وقت 
مغرب می دهد...

به  برسند  عیال  خدمت  زودتر  خواهند  می  كه  بعضی 
بهانه وقت نماز ریا نشود اذان گوشی همراهشان را بلند 
می كنند تا رئیس بفهمد. بقیه هم دفتر و پوشه و... را 
جمع و جور می كنند ولی رئیس كه باید ختم جلسه را 
اعلام كند دغدغه ای ندارد جماعت نیم خیر نمی دانند كه 
رئیس زودتر از همه پی به وقت اذان برده است ولی دبیر 
جلسه و كارشناسان دور و برش كه حال تشكیل جلسه 
دیگری را بخصوص در ساعات بعد از ظهر و مثل امروز 
ندارند سعی می كنند موضوع اذان و نماز اول وقت و ریا 
نشه و این ردیف ها را به شوخی طی كنند تا مهم ترین 
موضوع تشكیل جلسه را در بدترین وضعیت اعضاء و در 
شرایطی كه خستگی، بی حوصلگی، عجله، دستشویی و در 
مجموع مچالگی همه اهل مجلس را قبضه كرده است به 
مصوبه تبدیل كنند و اتفاقا می كنند. تصمیمی كه شاید 
برای حضرات اعضاء آنقدر مهم نباشد كه حتی حاضر نبودند 

یكبار از روی مصوبه بخوانند كه چی تصویب كرده اند ولی 
همین موضوع بی اهمیت تعرفه ای حقوقی است كه 
معیشت یك خانواده حقوق بگیر را یك عمر تعیین میكند 
یا ضریب خسارت تصادفی است كه آسیب وارده به یك 
مسافركش را تعیین و زندگی او را از نابودی نجات می دهد 
یا حق العمل یك باركش است كه حیات و ممات زندگی 
او و فرزندانش در قبضه اوست ولی همه این ها فدای سر 
آقازاده كه همین حالا تو »دنسینگ« زیر ستون كج برج پیزا 

با یار پیاله می زند...

شهردار تهران با اشاره به اقدامات مناسب در توسعه خط ۶ 
مترو اعلام کرد: بودجه کافی برای تکمیل این خط تامین 

شده و به وعده هایمان عمل می کنیم.
یروز حناچی روز گذشته در بازدید از فاز ۲ خط ۶ مترو 
تهران گفت: یکی از اصلی ترین موضوعات کلان شهرها 
موضوع حمل ونقل است و اگر مشکل حمل و نقل 
حل شود بسیاری از مشکلات شهر از جمله ترافیک 

حل می شود.
وی اظهار داشت: در مورد اوراق مشارکت همه تلاشمان 
را می کنیم، بانک ها بیشتر ترجیح می دهند پول خود 
را حفظ کنند اما به هر صورت پیگیری می کنیم، بخش 
باقیمانده اوراق سال ۱۳۹۹ بگیریم و اوراق بعدی هم در 

راه است.
حناچی با اشاره به اینکه از معدود کلان شهرهایی هستیم 

که اوراق نقد می کنیم، بیان کرد: ۲ روز گذشته مصاحبه 
ای داشتم که خطابم به دولت بود، دولت سهم خود در 
حمل و نقل را به  اوراق مشارکت محدود کرده که آن هم 
۵۰ درصد است. به دولت فشار می آوریم سهم واقعی 

خود  را در حمل و نقل ایفا کند.
وی خطاب به مدیران و پیمانکاران مترو گفت: از محل 
تامین اعتبار نگرانی نداشته باشید. مهم قولی است که به 
مردم دادیم ایستگاه ها باید به بهره برداری برسد حتی اگر 

بهره برداری ایده ال نباشد.

وقتی همه كلافه بودن...

»شهردار تهران«: بودجه خط ۶ مترو تامین می شود

سعید  شفیعیان

 نویسنده



روزنامه

3
چهارشنبه 29 بهمن 99 -  شماره  691

جامعه

واگن هایی که کرونا حمل می کنند!
در حالی حدود یک سال است 
که در وضعیت پاندمی کرونا 
قرار داریم و به طور متناوب 
و با درنظرگرفتن قالب جمعیِ 
حداکثری  رعایت  جامعه، 
پروتکل های بهداشتی مدنظر 
است و به صورت مرتب و در 
دور تکرار از طریق تریبون های 
ترددهای  و  جمعی  محافل  حذف  از  شنیداری  دیداری- 
غیرضرور و رعایت فاصله گذاری اجتماعی سخن گفته می شود 
که کافی است نیم سفری کوتاه با متروی تهران- کرج داشته 
باشید تا شاهد حجم بی رویه مسافر، کمبود قطارهای بین 
شهری و درون شهری بدون رعایت فاصله گذاری اجتماعی 
باشید که کمافی السابق تردد مسافران انجام می شود و به 

عبارت بسیار واضح، بارگیری کووید19 انجام می گیرد!
و در این راستا این مهم، همچنان نادیده گرفته شده است که 
موارد بهداشتی و رعایت پروتکل ها به هیچ وجه در واگن های 
مترو انجام نمی شود و شاهد رشد عجیب مسافران و استفاده 
از این حمل ونقل برای انجام امور هستیم که متأسفانه بدون 

نظارت در حال ادامه است.
در آخرین روزهای پاییز جاری، تأکید مسئولان ذی ربط بر عدم 
دورهمی ها و برگزاری میهمانی ها به بهانه یلدا در سر تیتر 
اخبار خودنمایی می کرد تا جایی که مسئولان و کارشناسان 
مربوط به طور مستمر اخباری در این خصوص بیان کرده و از 
روند افزایش کووید19 به دلایل دورهمی سخن می گفتند که 
در زمانِ وقت، به گفتۀ دکتر ایرج حریرچی مردم باید دورهمی 
و تجمع خانوادگی را به حداقل رسانده و شب یلدای امسال را 

به صورت مجازی برگزار کنند!
از آن زمان اگرچه منحنیِ بیماری، روند صعودی نزولی را به 
توالی نشان می دهد که در این میان جای خالیِ مسئولان و 
ناظران در واگن های شهری در حالی خودنمایی می کند که با 
نظارت به موقع و انجام رویکرد و راهبردهای پیش بینی شده 
در این مسیر می توان به کاهش خطر جدی در حمل ونقل 
شهری امیدوار بود که اگرچه در نگاه ابتدایی، فرهنگ غالب 
در جامعه، تمرکز اصلی در این زمینه محسوب می شود اما 
با کمبود وسایل حمل ونقل، علی الخصوص در خط های مترو 
شاهد روند افزایشیِ بیماری به طور جدی خواهیم بود که 
پیکان هدفدار روند بیماری را به مقصد می رساند و هرآنچه از 
اعمال محدودیت ها و تعطیلی زودهنگام صنوف و یا ترددهای 
گوی  نهایت  در  آنچه  بگیرد،  قرار  نهایی شدن  مورد  شبانه 
پیشی را خواهد ربود، نحوه برخورد با این بیماری در سطح 
جامعه از سوی قریب به اکثریت افراد اجتماع حاضر است تا 
باخودآگاهی به روند معکوس در انتقال کووید19 کمک کنند 
که اگرچه معاون کل وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
با تأکید بر ضرورت حفظ دستاوردهای بزرگ اخیر در کنترل 
کرونا در سطح کشور معتقد است: اگر مراقبت نکنیم، این 
دستاوردها خدشه دار شده و کرونا دوباره سیر صعودی پیدا 
می کند؛ که نظارت حداقلی در ترددهای روزانه ملموس است و 

شهروندان در تیررسِ خطرناک کروناویروس قرار دارند.
انتظاری به جد در این زمینه است تا مسئولان مربوط در 
و  بیماری  موضوع  به  واقع بینانه  رویکردی  با  حوزه،  این 
شیب غافلگیرکنندۀ کووید19 که با کوچکترین دورهمی و 
تجمعات، سفرهای درون شهری و استفاده از حمل ونقل های 
پرخطر، حرکت صعودی پیدا می کند؛ تمرکز داشته باشند و با 
حساسیت بیشتر در این زمینه، ورود کنند تا سلامت و آیندۀ 

افراد جامعه در معرض خطر مجدد بیماری قرار نگیرد.

سرمقاله

»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »رضا آران«

 - شهید مدافع سلامت - را گرامی می دارد

دبیر شورای تحول قضائی دادگستری کل استان البرز 
گفت: در راستای ترویج نهاد داوری، تشکیل کانون داوری 
استان به عنوان یکی از اصلی ترین فعالیت ها در دستور 

کار قرار گرفت.
به گزارش »دنیای هوادار«، حسین اعظمی چهاربرج پیش 
از ظهر سه شنبه در حاشیه بازدید از بخش های مختلف 
دادگستری این استان گفت: دادگستری کل استان در 
راستای ترویج نهاد داوری، تشکیل کانون داوری استان 
البرز را به عنوان یکی از اصلی ترین فعالیت های خود در 

دستور کار قرار داده است.
دبیر شورای تحول قضائی دادگستری کل استان البرز 

فصل  و  حل  در  داوری  ظرفیت های  شناسایی  افزود: 
منازعات میان اصناف و بازاریان، انسجام اتاق های داوری 
موجود در اتاق بازرگانی و اتاق اصناف استان، شناسایی 
و همچنین صلاحیت  داوری  عرصه  در  توانمند  افراد 
سنجی و تنظیم اساسنامه کانون داوری از جمله اقداماتی 

است که تاکنون در این زمینه انجام شده است.
اعظمی گفت: داوطلبان عضویت در این کانون می توانند 
به  با مراجعه  اسفندماه سال جاری  روز شنبه دوم  از 
سایت معاونت منابع انسانی دادگستری کل استان البرز 
به نشانی qazaalborz.ir، ضمن تکمیل فرم ها و ارسال 
مدارک لازم، سوابق تجربی و شغلی خود را جهت بررسی 

در سامانه ثبت نمایند.
دبیر شورای تحول قضائی دادگستری کل استان البرز 
افزود: وکلای بالای ۱۰سال سابقه، اعضای هیأت علمی 
دانشگاه ها و همچنین قضات بازنشسته که بومی استان 
البرز باشند، از جمله افرادی هستند که امکان عضویت در 

این کانون را دارند.
وی در پایان اظهار کرد: پس از بررسی اطلاعات ثبت شده 
در سیستم، افرادی که حائز شرایط لازم شناخته شوند 
برای شرکت در آزمون دعوت خواهند شد و پس از انجام 
مصاحبه و گزینش، کارت عضویت آنها صادر می شود و 

فعالیت خود را آغاز خواهند کرد.

مدیرکل هواشناسی البرز با اشاره به فعالیت یک سامانه 
بارشی از امروز تا جمعه در استان البرز، گفت: بارش 
زمان  در  سنگ  و  بهمن  پیاپی  ریزش  و  برف  شدید 
فعالیت این سامانه و پس از فعالیت آن پیش بینی 

می شود.
آرش بهاروند احمدی در خصوص وضعیت هوای استان 
طی سه روز آینده گفت: با توجه به تقویت بیش از 
پیش سامانه قوی و سرد بارشی در منطقه البرز مرکزی، 
از ظهر امروز- چهارشنبه ۲۹بهمن تا عصر جمعه یکم 

اسفند بارش ها به صورت کولاک متناوب و شدید برف 
به همراه وزش باد شدید در ارتفاعات استان از جمله 
در طالقان، دیزین و آسارا خواهد بود که براساس آن 
یخبندان، کاهش میدان دید و رخداد پیاپی بهمن و 
ریزش سنگ حین و پس از فعالیت سامانه بارشی مورد 

انتظار است.
بهاروند احمدی افزود: احتمالاً طی فعالیت این سامانه 
بارشی شاهد رعد و برق هم خواهیم بود و دما نیز به طور 

محسوس و بین هفت تا ۱۲درجه کاهش خواهد یافت.

وی خاطرنشان کرد: با توجه به این شرایط، شهروندان از 
توقف در دامنه کوه ها و جاده های کوهستانی به دلیل 
سقوط بهمن و حاشیه رودخانه ها و مسیل های فصلی 

به دلیل رگبار باران و سیلاب اجتناب کنند.
به شرایط  توجه  با  داد که  به کوهنوردان هشدار  وی 
جوی از هرگونه صعود به ارتفاعات و قلل البرز مرکزی 
خودداری کنند و گفت: مسافران هم در صورت عبور از 
جاده های کوهستانی، خودرو را به زنجیرچرخ و وسایل 

گرمایشی و ارتباطی مناسب مجهز کنند.

»دبیر شورای تحول قضائی دادگستری کل البرز«: خبر داد:

راه اندازی کانون داوری البرز 

آغاز بارش برف از امروز در البرز 

»البرز« چه خبر؟

وزیر نیرو گفت: فعالیت در البرز که در مجاورت با تهران 
قرار دارد دشوار است، چراکه این استان در مشکلات و 

چالش های پایتخت سهیم است.
به گزارش »دنیای هوادار«، رضا اردکانیان پیش از ظهر 
دیروز در آئین افتتاح فاز یک و دو پروژه تغذیه مصنوعی 
دشت هشتگرد و نظرآباد که از طریق ویدئوکنفرانس 
صورت گرفت، اظهار کرد: در استان البرز اقدامات خوبی 
انجام شده و با پیگیری های استاندار مشکلات به نحو 

شایسته ای رفع خواهند شد.
وی با بیان اینکه مطالبات امروز استاندار البرز مورد 
پیگیری قرار می گیرد، تصریح کرد: فعالیت در این البرز 

که در مجاورت با استان تهران قرار دارد، دشوار است.
وزیر نیرو ادامه داد: به همین منظور در راستای حل 
مشکلات باید اقدامات مختلفی صورت گیرد، چراکه البرز 
در مشکلات و چالش های پایتخت سهیم است، البته 

مسئولان با مسائل این استان آشنا هستند،
وی خاطرنشان کرد: خرسندیم امروز فاز یک و دو پروژه 
بر  بالغ  اعتباری  با  هشتگرد  دشت  مصنوعی  تغذیه 

۳۰میلیارد تومان به بهره برداری رسید.
اردکانیان متذکر شد: با اجرای طرح تغذیه مصنوعی 
دشت هشتگرد و نظرآباد می توانیم اقدامات مؤثری را در 

راستای کنترل سیلاب ها برداریم.

»وزیر نیرو« در استان:

البرز در چالش های پایتخت سهیم است

الهام آمرکاشی

  دبیر تحریریه

دیدار دوستانه منتخب 98 و سرخابی ها یادبود »مهرداد 
میناوند« و »علی انصاریان« که روز گذشته در ورزشگاه 
آزادی برگزار شد یادآور خاطرات بسیاری برای علاقمندان 
به فوتبال بود. یاد روزهایی که زوج دایی - خداداد آوازه 

جهانی پیدا کرده بودند و در جام ملت های 96 امارات 
6 گل به کره زدند و 3 گل به عربستان. یاد روزهایی که 
مثلث خوفناک دایی - خداداد - باقری همه آسیایی ها را 
به وحشت می انداخت. یاد آن سه ضربه ای که دقیقه 
76 در ملبورن شور و شادی 70 میلیون ایرانی را به همراه 
داشت. ضربه سر کریم... پاس تو در دایی و فرار و گل 
خداداد به استرالیا همه ایران را در یک لحظه لرزاند و ایران 

به جام جهانی رفت.
اما امروز وقتی علی کریمی گل اول بازی را به زیبایی 
و در حد استانداردهای جهانی درون دروازه 98 قرار داد 
بلافاصله نگاه ها متوجه انتخابات دهم اسفند شد. مجمع 
فوتبال یا به دنبال درست کردن فوتبال است یا دنبال زد 
و بند و بده بستان. اگر دنبال پاک کردن فوتبال از فساد و 
دور ریختن آدم های سودجو و بی هنر و ناآشنا با فوتبال 
است که حرفی نداریم ولی اگر و اما مقابل علی کریمی 
پذیرفتنی نیست. به قول خود علی کریمی که او را متهم 
به بی تجربگی مدیریتی می کنند یعنی علی کریمی به 

اندازه بهاروند هم نمی تواند فوتبال را اداره کند!؟ حداقل 
اینکه با کریمی فوتبال ما از این خراب تر که نمی شود. 
تجربه همه کاندیداها و نفرات فعلی فدراسیون آیا به 

اندازه حسن خان محمدی هست!؟
این 50 نفری که امروز در ورزشگاه آزادی جمع بودند 
هستند.  ایران  اخیر  دهه   5 فوتبال  چکیده  و  عصاره 
تعدادی از این افراد 3 جام جهانی را تجربه کرده اند و 
بزرگانی مثل دکتر ذوالفقارنسب و علی پروین و این همه 
ستاره معتقدند علی کریمی بهترین گزینه برای فدراسیون 
فوتبال است اما اعضای مجمع با بهانه های بچگانه سر 
تکان می دهند ولی چراغ راهنما را به سمت منافع خود 

می زنند.
بستان ها  بده  اخبار  ولی  نشود  چنین  که  امیدواریم 
حمایت از تجمیع آرا به سوی یک فرد خاص است و اما 
تاریخ این آرا و این افراد مجمع را برای همیشه نامشان را 
ثبت خواهد کرد و یقین داشته باشید هرگز آب خوش از 

گلوی فدراسیون پایین نخواهد رفت...

کاندیداهای فوتبال یک پای »حسن خان محمدی« هم نمی شوند!

»علی کریمی« نماینده بزرگان یک قرن فوتبال ایران 

دیدگاه

سیدرضا فیض آبادی

 نویسنده و روزنامه نگار



4
روزنامه

چهارشنبه 29 بهمن 99 -  شماره  691

جامعه »دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »نجف دریابندری«
 - نویسنده و مترجم فقید - را گرامی می دارد

ایمان عظیمی

 نویسنده و منتقد

با روی کار آمدن دولت جمهوری خواه »ریچارد 
از  انتقاد وی  و  ایالات متحده  در  نیکسون« 
حضور کشور متبوعش در نقاط دیگر به منظور 
جلب نشدن نظر حکومت ها برای نمایندگی 
کردن از بلوک شرق که بسیار آن را هزینه بر 
تلقی می کرد تز »دکترین نیکسون« را بنیان نهاد 
که رکن اصلی اش عدم حضور در خاک کشور 
دیگری را شامل می شد و بر این مبنا آمریکا 
در نقاط حساسی که بیم از دست دادن شان 
به عنوان پایگاه های طرفدار بلوک غرب را به 
جایگزین  سیاست  پیگیری  با  می داد  خود 
یعنی فروش اسلحه و تقویت نظامی به همراه 
نیروی  ارسال  مالی،  کمک های  پرداخت 
انسانی به عنوان سرباز که در گذشته جریان 
و  را متوقف کرد. صفت دهن پرکن  داشت 
توامان نامحترمانه ی »ژاندارم منطقه« از این 
محمدرضا  نظامی  اونیفرم  به  بود که  دوره 

پهلوی الصاق شد

تعیین هزینه سبد معیشت کارگران 
به هفته آینده موکول شد!

رئیس کمیته دستمزد شورای اسلامی کار با اشاره به اینکه 
نهایی شود  معیشت  هزینه سبد  آینده  هفته  امیدواریم 
هزینه  برای  کارگران  محاسبات  آمار  مرکز  نماینده  گفت: 

معیشت را تأیید کرد.
دستمزد  کمیته  روزدوشنبۀ  جلسه  درباره  توفیقی  فرامرز 
روز  کردند،  مطرح  کارفرمایان  که  بحث هایی  با  گفت: 
نشد.  نهایی  کارگران  معیشت  سبد  رقم  و  عدد  دوشنبه 
وی ادامه داد: نماینده مرکز آمار با آمارهایی که ارائه داد، 
محاسبات نماینده کارگری درباره هزینه سبد معیشت را 
مورد تأیید قرار داد. نماینده مرکز آمار بیان کرد که حداقل 
دستمزد تنها 38درصد هزینه های کارگران را پوشش می 
دهد. این نشان دهنده این است که کارگران هزینه سبد 

معیشت را اشتباه محاسبه نکرده اند.
 توفیقی بیان کرد: نماینده مرکز آمار اعلام کرد که بعد 
به  کارفرمایان  اما  است.  رسیده   3.4 به   3.3 از  خانوار 
در  است.   2.2 خانوار  بعد  که  کردند  می  تصور  اشتباه 
صورتی که آن ها بعد عیال واری را به اشتباه بعد خانوار 
کرده  مشاهده  آمار  مرکز  در  را  جدولی  کردند.  می  تلقی 
بودند که در آن نوشته شده بود عیال آور یا تحت تکفل، 
در صورتی که منظور از تحت تکفل با خود فرد حدود 3.4 

می شود.
کرد:  کاربیان  اسلامی  شورای  دستمزد  کمیته  رئیس   
نماینده مرکز آمار در جلسه اعلام کرد که اطلاعات مرکز 
به  شاغلان کل کشور است و صرفاً  مربوط  آمار مربوط 
به جامعه کارگری نیست. مطابق آمار مرکز آمار بیش از 
یک  در  یعنی  دارند  نفره  تک  اشتغال  خانوارها  80درصد 
آن  دارد.  فعالیت  کارکن  و  شاغل  نفر  یک  تنها  خانواده 
از 2نفر کارکن دارند مربوط به مشاغل  هایی هم بیشتر 
کشاورزی است که ربطی به حوزه کارگری ندارد. وی افزود: 
نمایندگان کارفرمایان اصرار داشتند که مبلغ سبد معیشت 
را باید مرکز آمار اعلام کند. در همین راستا جدولی تهیه 
و قرار شد مرکز آمار دوشنبه هفته آینده جدول را بیاورد تا 

بتوانیم به سبد معیشت ورود کنیم.
ما  که  دارند  اصرار  کارفرمایان  نمایندگان  گفت:  توفیقی 
نباید همه سهم را بپردازیم. بلکه دولت هم باید سهمی 
تأیید می کنیم که دولت  ما  اینکه  باشد. ضمن  داشته 
با توجه به قانون اساسی و حقوق اجتماعی وظایفی را 
بر عهده دارد و سبد معاش حداقلی میانگین کل کشور 
در  کردند،  امضا  کارفرمایان  نماینده  گذشته  سال  که  را 
خوشبینانه ترین حالت اگر کارگران بن خوار و بار و بقیه 
موارد را دریافت کنند، بین 52 تا64 درصد سبد معاش را 
کارفرمایان می پردازند. یعنی کارگران نزدیک 40درصد سبد 
معاش خود را از دولت طلبکار هستند. دولت به کارگران 
سهمی پرداخت نمی کند. کارفرمایان سهمی از دولت را 
قبول نکرده اند که بخواهند تصور کنند که متضرر شده اند. 
بلکه این کارگران هستند که سرشان بی کلاه مانده است 
امیدواریم  نکرده است.  پرداخت  را  آن ها  و دولت سهم 
در جلسه بعد کمیته دستمزد در سایه همدلی برای سبد 

معیشت ورود کنیم.

 رفاه و دستمزد

اکنون در دهه ی پنجم انقلاب اسلامی ایران به سر می بریم. 
دستاوردهای انقلاب، این طلیعه ی مهر در طول سالیان 
متمادی - که استمرارش کماکان حفظ شده - مورد آماج 
شدید وحوش بیگانگان و بازوهای اجرایی آن ها در ایران 
و خارج از مرزها قرار گرفته است. در سال ۵۷ واقعه ای 
به وقوع پیوست که برف حضور بیگانگانی که در کشور 
ما استقلال مان را مخدوش می کردند آب کرد. سوای بحث 
در باب استقلال می شود به مسائل دیگر هم پرداخت که 
غامض و گسترده  بودن این موضوعات ما را از مراد اصلی 
مرقوم کردن این یادداشت دور می کند. اکنون که واپسین 
روزهای بهمن ماه سال 1399 )مصادف با چهل  و دومین 
سالگرد پیروزی انقلاب( را سپری می کنیم، بد نیست گذری 
داشته باشیم به یکی از دلایل مهم متلاشی شدن رژیم 

پهلوی که کم تر در جراید به آن اشاره می شود.
حکومت پهلوی با اعمال نفوذ انگلستان به بار نشست و 
بیش از نیم قرن بر نفوس ایرانیان محبوس شده در چنگ 
دیو استبداد داخلی حاکم گشت. رضاخانِ میرپنج با چیره 
کردن تجدد آمرانه )کدام تجدد؟!( هیچ مخالفتی را برنتابید و 
میراث مشروطه  را قربانی و منکوب امیال ثروت خواهانه ی 
خویش قرار داد. او حتی سایه ی حضور افراد کارکشته برای 
تصدی امور مهم کشوری و لشکری را برنتابید و یک به 
یک مانند اسرافیلی که صور قیامت را به صدا در می آورد 
زنگ مرگ را برایشان نواخت. کافی ست به سرنوشت محتوم 
»علی اکبر داور« و »عبدالحسین تیمورتاش« رجوع کنید تا 
حرف نگارنده را از دریچه ی یک روایت بی طرفانه ی تاریخی 
مورد حلاجی قرار دهید. رضاخان با قمار بر کارت باطل 
آلمانِ تحتِ فرمانروایی »رایش سوم« هستی اش که همان 
حکمفرمایی کردن بر خون، با مایه ی مال اندوزی بود را از 
دست داد. در آخر، عمر کانون فسادی که با محوریت رضا 
شصت تیر زندگی را بر مردم محنت زده ی آن روزگار سخت 
و طاقت فرسا کرده بود، با حضور قوای متفقین در تهران 
به سر آمد. حال غرب برای استیلای هر چه بیش تر خود در 
جغرافیای سیاسی منطقه به ایران می اندیشید. ایران تنها 
دولت-ملت منطقه به حساب می آمد که هیچ وقت به طور 
رسمی مستعمره ی هیچ قدرتی قرار نگرفته بود و حتی 
قرارداد یک جانبه ی ۱۹۱۹ وثوق الدوله هم نتوانست در این 

جهت شوم گام مثبتی بردارد. 

در چنین شرایطی بود که قدرت های جهانی با سرکردگی 
آمریکا به شیوه ای جدید در به تحت انقیاد درآوردن ایران و 
ایرانیان فکر می کردند و دنبال مهره ای می گشتند که به پای 
درختچه ی امیدشان کود بریزد. از فرض های مطرح شده در 
میان افراد مختلف، این »محمّدرضا پهلوی« بود که با لابی  
»محمّدعلی فروغی« گوی سبقت را برای بسط سیاست 
استعماری قدرت های بین المللی در ایران یله شده زیر بار 
جنگ جهانی دوم از دیگر رقبا ربود. آمریکا که ظفرمندانه از 
غبار جنگ سر بر آورده بود بهتر از دیگر هم پیمانان و رقبایش 
عمل کرد و در دوران »هری ترومن« توانست سیاست های 
خود را بر کشور ما غالب کند. در غیاب دست های پولادین 
رضاشاهی -که زورش فقط به خواباندن مچ ملت می چربید 
- محمّدرضا شبحی از آنچه پدرش بود را هم ارائه نمی داد 
و بواسطه ی شخصیت متزلزلی که داشت بدون اینکه خود 
بخواهد، آزادی عمل بیشتری را برای دولت و نهادهای به 
اصطلاح مردمیِ قدرت ایجاد می کرد. سیاست مبتنی بر 
»اصل چهار« ترومن تمام قوایش را بسیج می کرد تا از بدل 
شدن ایران به یکی از پایگاه های شوروی جلوگیری به عمل 
بیاورد. این سیاست، آمریکا را ملزم به پرداخت کمک به 

کشورهای فقیر نظیر ایران می کرد تا از گزند بلشویک های 
ساکن در همسایگی خزر در امان باقی بمانند. ترومن و 
دولت منسوب به حزب دموکراتش تا جایی اسب خود را در 
سپهر سیاست ایران پیش برد که حتی در برابر ملی شدن 

صنعت نفت موضعی منفی از خود بروز نداد. 
پشتوانه ی  حامیانش  و  مصدق  دکتر  برای  اتفاق  این 
بین المللی قابل اتکا و خوبی قلمداد می شد. اما بخت 
با ملیون راه مصدق و مذهبی های طرفدارش یار نبود و 
ستاره ی اقبال ایشان با انتخاب »ژنرال آیزنهاور« به عنوان 
ریاست جمهور آمریکا رو به خاموشی گذاشت. او آغازگر 
سیاستی قلدرمآبانه  بود که در مقابل نهضت ملی شدن نفت 
قائل به بی طرف مسبوق در گذشته نبود و با عملکردش 
جبهه ی ملی پیرو مصدق را با ریختن آبی سرد بر پیکره ی 
آن ها از خواب بلند و به ظاهر نامیرای زمستانی بیدار کرد. 
شیوه ی برخورد آمریکا و بعد انگلیس در کودتای سال ۳۲ 
قدم اوّل برای سقوط محمدرضا پهلوی به چاه ویل نیست 
شدن را استارت زد. ارتجاع نامقدس استعمار نوین خارجی 
به همراه ارتشیان مزدور و ایضاً اراذل و اوباش گردنه گیر و 

با تکیه به شارژ مالی و تطمیع و تهدید مخالفین از طرف 
کارگزارانی نظیر »کیم روزولت« و »نورمن داربی شر« - که هر 
دو عضو سازمان های اطلاعاتی و امنیتی آمریکا و انگلیس 
در خارج از مرزهای کشورشان بودند - توانست رقیب مزاحم 
ایرانی شان که سد محکمی برای برآورده شدن خواسته های 
ناحق آن ها بود را از میان بردارد. سیلی ای که دست جفاکار 
استعمار و استکبار بر صورت مردم ایران نواخت در سال ۴۲ 
بدل به حرکتی شد که با رهبری داهیانه ی امام خمینی)ره( 
نوید پیروز ی قطعی مردم برای دست یابی به استقلال را  در 

آینده به همگان مخابره می کرد.
با روی کار آمدن دولت جمهوری خواه »ریچارد نیکسون« در 
ایالات متحده و انتقاد وی از حضور کشور متبوعش در نقاط 
دیگر به منظور جلب نشدن نظر حکومت ها برای نمایندگی 
کردن از بلوک شرق که بسیار آن را هزینه بر تلقی می کرد 
تز »دکترین نیکسون« را بنیان نهاد که رکن اصلی اش عدم 
حضور در خاک کشور دیگری را شامل می شد و بر این مبنا 
آمریکا در نقاط حساسی که بیم از دست دادن شان به عنوان 
پایگاه های طرفدار بلوک غرب را به خود می داد با پیگیری 
سیاست جایگزین یعنی فروش اسلحه و تقویت نظامی 
به همراه پرداخت کمک های مالی، ارسال نیروی انسانی 
به عنوان سرباز که در گذشته جریان داشت را متوقف کرد. 
صفت دهن پرکن و توامان نامحترمانه ی »ژاندارم منطقه« از 
این دوره بود که به اونیفرم نظامی محمدرضا پهلوی الصاق 
شد و وی مستانه از قدرتی که ارباب به او تفویض کرده 
نام خود را به عنوان قدرت نخست نظامی منطقه بر زبان ها 
جاری کرد. افزایش قیمت نفت نیز به موازات این مسئله  
را که آشنایی  او  انداخت و  باد به غبغب پسر رضاخان 
چندانی بر وضع فرهنگی و معیشتی مردم ایران نداشت و 
کنترلی هم بر وی نبود تا  ترمزش را بکشد به رهبری تبدیل 
کرد که با پول های بادآورده از طلای سیاه به خرید بی حد 
و حصر سلاح های نظامی بپردازد و از طرف دیگر با وارد 
کردن سیستم مونتاژ به ایران به رشد نامتوازن میان اقشار 
دامن بزند. نتیجه  ی مضر تمام این اقدامات به همراه انسداد 
سیاسی حاکم بر کشور شعله ی انقلابی که بظاهر تصورش 

نمی رفت را مشتعل ساخت.
انقلاب ایران برخلاف نظر به اصطلاح کارشناسان شبکه های 
منحط غربی فارسی زبان پدیده ای نبود که یک شبه سر از 
پستو درآورده و تمام هست  و نیست خاندان پهلوی را 
متلاشی کند، بلکه زیرساخت های این حرکت توسط کسانی 
)اعضای منتسب به دربار پهلوی( سازمان دهی شد که اکنون 
در زیر سایه ی شانتاژ های رسانه ای چهره ای مظلوم از خود 
بیدار هستند که  این وجدان های  ولی  نشان می دهند. 
نقاب را از صورت حقیقت بر می دارند و واقعیت حکومت 

پهلوان پنبه ی پهلوی را  روزی به نمایش می گذارند.

داستان جلد

گذری بر دلایل کم تر اشاره شده ی سقوط آخرین پایگاه مستحکم غرب در خاورمیانه؛

»فروپاشی دژِ پنبه ای ژاندارم«
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شتی درمانی البرز دانشگاه علوم پزشكی و خدمات بهدا
مرکزپزشكی، آموزشی ودرمانی شهید رجایی

 

بشنویم | ببینیم | بخوانیم

آلبوم آلترناتیو راک زمان Time اثری از گروه هلندی کنسینگتون Kensington است. 
کنسینگتون Kensington یک گروه راک هلندی است که کار خود را از سال ۲۰۰۵ و 
شهر اوترخت آغاز کرده است. اعضای این گروه را الوی یوسف Eloi Youssef )خواننده 
اصلی و گیتاریست و کیبوردیست(، کاسپر استارولد Casper Starreveld )گیتاریست 
و خواننده و کیبوردیست(، یان هاکر Jan Haker )بیسیست، کیبوردیست و هم خوان( 
و نایلس فندربرخ Niles Vandenberg )درامر( تشکیل می دهند. این گروه چهار نفره 
در طول دوران فعالیت خود به واسطه اجراهای پرانرژی، جوایز و عناوین زیادی 
کسب کرده است. زمان پنجمین آلبوم استودیویی آن ها است که با فاصله سه ساله 
نسبت به آلبوم کنترل Control منتشر شد. در این آلبوم بار دیگر شنونده موسیقی 
آلترناتیو راک پرشوری هستیم که نشان کاری آن ها است. این شور از لحظه صفرم و 
قطعه افتتاحیه آلبوم آغاز می شود و تا پایان جاری است. این آلبوم اثری درخشان و 
شنیدنی نه فقط برای علاقه مندان موسیقی راک که برای هر مخاطب موسیقی است 
که به آثار پرشور علاقه مند است. آلبوم Time یکی از درخشان ترین نقاط کارنامه گروه 
Kensington در طول بیش از یک دهه فعالیت است و جز آلبوم هایی که انتخاب یک 
قطعه به عنوان نمونه خوب بسیار دشوار است و قطعات آن همگی جذاب و شنیدنی 
هستند. این آلبوم ۴۲دقیقه موسیقی خاطره انگیز است، اثری که پس از پایان آلبوم 

قطعا شنونده را برای شنیدن مجدد به سوی خود خواهد کشید.

Time
::   کنسینگتون  ::  

خلاصه داستان: صاحب یک رستوران به نام کوآن پس از اینکه فرزندش در یک 
بمب گذاری دلخراش کشته می شود، تصمیم می گیرد از افرادی که باعت مرگ 
 David Ehrlich فرزندش شده اند، انتقام بگیرد. در بخشی از نقد و بررسی فیلم به قلم
-دیوید اررلیک، آمده است: برای »جکی چان«، »بیگانه« نشانگر تغییری در مسیر 
کاری اش است. او که بیشتر با کمدی اکشن های صمیمانه اش مشهور است تا 
به حال در هیچ اثری به این سطح از تاریکی که مورد نیاز این فیلم است وارد 
نشده بود. در این تریلر که توسط کارگردان فیلم های »جیمز باند«، »مارتین کمبل« 
)سازنده »کازینو رویال« و »چشم طلایی«( ساخته شده است، »چان« در نقش پدری 
عزادار که در جستجوی انتقام است بازی می کند. به لطف آموزش هایی که قبلًا 
در نیروی دریایی دیده است او ماشینی کامل و بی نقص برای انتقام گرفتن است 
و اراده قوی اش او را تقریباً توقف ناپذیر می نماید. اگرچه »چان« در این اثر هم 
فرصت هایی برای به نمایش گذاشتن هنرهای رزمی اش در اختیار دارد )با توجه به 
سن و سالش باید تصور کنیم که او دیگر تمامی بدلکاری هایش را خودش انجام 
نمی دهد( اما فضای فیلم غم انگیز است. بازیگوشی در اینجا غایب است، همان 
کیفیت کیتون واری که عموماً برای ساختن صحنه های مبارزه این بازیگر استفاده 
می شد. این نقش همچنین به »چان« فرصتی برای نشان دادن درجه ای از اکشن 

دراماتیک که قبلاً از او دیده نشده است، می دهد و...

The Foreigner - بیگانه
::    مارتین کمبل   ::

چگونه کمال گرا نباشیم؟ اثر استفان گایز نویسنده کتاب معروف خرده عادت ها، 
راهی جدید به سوی خودباوری، زندگی بدون ترس و رهایی از کمال گرایی به شما 
نشان می دهد. شاید فکرکنید کمال گرا بودن صفت خیلی خوبی است ولی واقعیت 
این است که این صفت می تواند آسیب های جدی به شما بزند. اما کمال گرایی 
چیست و چگونه در انسان ایجاد می شود؟ از سال های ابتدایی زندگی یک کودک، 
به او گفته می شود که داخل خطوط رنگ آمیزی کند و اگر از خط بیرون بزند، به 
او می گوییم که نقاشی اش غیرقابل قبول است. این همان کمال گرایی و همان 
طرز فکر محدود کننده است. برخلاف آن، معمول گرایی به ما اجازه می دهد که 
بیرون از خطوط و حدوحدود از پیش تعیین شده، رنگ آمیزی کنیم، آن جا که 
موقعیت های رسیدن به موفقیت بی شمار است، اشتباهات مجازند و قضاوت در 
مورد خود، به حداقل می رسد. کمال گرایی، در دنیایی پر از ناکاملی ها، همچون 
تله ای است که انسان را گرفتار توهم برتر بودن کرده و او را از قدمی به جلو 
برداشتن، باز می دارد. شاید فکر کنید ایده ای آرمانی است، اما فقط فکری بازدارنده 
است. فکر برتر بودن و در حد کمال بودن، آن چنان ذهنتان را اسیر خود می کند که 
از ترس آن که نتوانید آنچه در ذهن دارید را در حد کمال اجرا کنید، حتی قدمی هم 
در آن مسیر بر نمی دارید. این طرز فکر، همان مانعی است که نویسندهٔ این کتاب 

و یا بسیاری از افراد را برای سال ها در یک نقطه نگاه داشته است.

چگونه کمال گرا نباشیم؟     استفان گایز
::  ترجمه: نرگس محمدی ::

کتابفیلم موسیقی

»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »عباس کیارستمی«هنری
 - فیلم ساز فقید سینما - را گرامی می دارد

تصویری از مهران مدیری در فیلم »خائن کشی« را 
می بینید. »خائن کشی« سی امین فیلم مسعود 
کیمیایی است که فیلمبرداری اش به نیمه رسیده 
و همچنان در تهران )شهرک سینمایی غزالی( 
ادامه دارد.  امیر آقایی، سارا بهرامی، پانته آ بهرام، 
پولاد کیمیایی، اندیشه فولادوند، سام درخشانی، 

حمیدرضا آذرنگ و مهران مدیری از بازیگران فیلم 
»خائن کشی« هستند. گفتنی است که تازه ترین 
فیلم مسعود کیمیایی در بستر تهران قدیم - دهۀ 
سی - و زندگی پر فراز و نشیب »مهدی بلیغ« - 
یکی از بزرگترین خلافکاران ایران معاصر - روایت 

می شود.

شهردار منطقه۸ وجمعی از معاونان و مدیران شهری این منطقه، 
همسو با رویکرد شهردار تهران مبنی بر استفاده از حمل و نقل پاک و 
عمومی، با استفاده از دوچرخه، ازهایپر کلینیک تخصصی گل و گیاه 

در بوستان تمدن منطقه بازدید کردند.
به گزارش »دنیای هوادار«، درحاشیه این بازدید »مسعود رنجبریان« 
مسیر  افزایش  نظیر  ها  زیرساخت  بهبود  گفت:»با  منطقه  شهردار 
دوچرخه، تعداد کانکس و دوچرخه ظرفیت استفاده از وسایل حمل و 
نقل پاک برای استفاده از دوچرخه افزایش پیدا خواهد کرد و می توان 
شاهد افزایش روحیه همکاری شهروندان و تحول در حفظ محیط 

زیست و ایجاد شهری زیست پذیر برای همه بود«.
رنجبریان با تاکید بر اهمیت ساخت مسیر مجزای دوچرخه سواری، 
افزود:»با تلاش معاونت حمل و نقل و ترافیک و معاونت فنی و عمران 
شهرداری منطقه، ساخت مسیر مجزای دوچرخه پیگیری و اجرا شد. 
همچنین هم اکنون مسیر مجزای دوچرخه سواری، در ۴ معبر اصلی 
مانند خیابان دماوند درحال ایجاد است که می تواند شرایط بسیار مطلوبی 
برای استفاده شهروندان از حمل و نقل پاک و ایمن را فراهم کند«. او با 
اشاره به اهمیت توسعه فرهنگ دوچرخه سواری، گفت:»پویش سه شنبه 
های بدون خودرو نمادی برای آغاز یک حرکت و راهکاری برای کاهش 
آلودگی هوا و ترافیک در تهران و مضاف بر آن افزایش سلامت در جامعه 
محسوب می شود وهمه مسئولان باید تلاش کنند تا زمینه برای فرهنگ 
سازی جهت استفاده از وسایل حمل و نقل پاک و عمومی فراهم شود«.

کافی  و  گیاه  و  گل  کلینیک  ازهایپر  دربازدید  منطقه۸  شهردار 
شاپ ایوارکه به تازگی افتتاح شده است نیز گفت:»این مجموعه 
و  شده  اندازی  راه  تهرانپارس  محله  در  مترمربع   ۸۰۰ مساحت  با 
نخستین مرکز تخصصی و دائمی تولید و پخش گل و گیاه زینتی 

در منطقه خواهد بود«.

مهران مدیری در خائن کشی مناسب سازی خیابان های منطقه8 تهران برای دوچرخه سواران 
عکس و مکث  پایتخت

 عکس: احمدرضا شجاعی

مهدی صالحی

 نویسنده و خبرنگار
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ورزشی »دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »یوسف نقوی«

 - پیشکسوت فقید والیبال - را گرامی می دارد

شاهکار دیگر در فدراسیون والیبال و تصمیم های خلق الساعه؛

اهرم های جانبی، جایگزین مقررات!

توپ و تور

بارها و بارها شاهد نقض مقررات در عملکرد فدراسیون والیبال 
مسئولان  به  هم  کرارا  و  بوده ایم  اخیر  سال های  در  ایران 
خاطرنشان کردیم که عدم پرداختن به جریانات غیرورزشی و 
تصمیم گیری های افراد غیروالیبالی و رد محرومیت های صادره 
از سوی کمیته انضباطی که حتی با )نگاه مهربانانه( صادر 

می شود پیامدهای وخیم وعواقب ناگواری دربرخواهد داشت!
باتوجه به اینکه آرای صادره از سوی کمیته انضباطی در قبال 
اعمال ناشایست وغیر ورزشی )پوریا یلی( و )فرهاد سال افزون( 
بازیکنان تیم شهرداری ارومیه در پایان دیدار با تیم شهرداری 
ورامین و درگیری ناجوانمردانه با تصویربردار بر همگان اثبات 
شد و در نهایت بر اساس آئین نامه انضباطی فدراسیون که 
احترام قوانین و رعایت عدالت اجتماعی را یادآور شده است 
و به لطف مسئول کمیته انضباطی فدراسیون به دو جلسه 
محرومیت از بازی و پرداخت مبلغ ناچیزی جزای نقدی محکوم 

شده بودند، لوث شد و با فشار اهرم های جانبی در روز دیدار تیم 
سپاهان و شهرداری ارومیه در روزدوشنبه- ۲۷بهمن ماه بدون 
اعلام قبلی و با تصمیم خلق الساعه بازیکن محروم )پوریا یلی( 
که تأثیرگذار و پشت خط زن ملی پوشی است اجازه بازی پیدا 

کرد و در ترکیب تیم شهرداری ارومیه قرارگرفت!؟
پرسش اینجاست، به چه قیمتی؟ به قیمت زیرپا نهادن مقررات 

و شکست تیم سپاهان!؟
یاللعجب، این تصمیم گیری بر اثر فشار چه نیرو و اهرم های 
قابل نفوذ در فدراسیون والیبال صورت گرفته است که تا این 

حد قدرت اجرایی داشته اند!؟
براساس کدام مصلحت و صلاحدید و به استناد کدام قانونی 

این تصمیمات اتخاذ گردید؟ 
آقای داورزنی با این اقدام اندک اعتباری را که سعی دارید در 
بین جامعه ورزش به ویژه خانواده بزرگ والیبال ایران حفظ 
کنید هم در حال تضعیف شدن است و قدر مسلم بدعت بدی 
که مشابه آن در گذشته والیبال ایران  به وقوع نپیوسته بود را 

به ثبت رساندید!
فدراسیون والیبال درقبال مردم ایران و حفظ شئونات اخلاقی 
در بین بازیکنان تیم ها به ویژه ملی پوشان مسئول است، مگر 
درسال۹۷ و در بازی تیم های قم و رامسر مربی که با لگد زیر 
توپ زده بود را یک جلسه و کاپیتان تیم قم به خاطر بی اطلاعی 
از دعوت فدراسیون و عدم حضور در کمیته انضباطی به دو 

جلسه محرومیت از بازی مجازات نکردید که با وجود گزارش 
ناظر فدراسیون که بارها از رئیس کمیته انضباطی نیز خواهش 
کرد تا حداقل به یک جلسه محرومیت اکتفا کنند تا حقی از 
بازیکنی که به ناحق محروم شده تضییع نشود، اما در مورد 
محمدی- کاپیتان تیم قم )مرغ یک پا( داشت ولی در مورد 
یلی در آخرین لحظه و پیش از شروع مسابقه، قانون شکنی 
صورت می گیرد تا اسباب رضایت و خشنودی اهرم های جانبی 

و وابسته به بعضی از تیم ها فراهم شود!؟
نمی شود که در فدراسیون عریض و طویل والیبال یک بام و 

دو هوا حاکم باشد!
و  اخلاقی  ارزش های  و  عمل کردن  مصلحتی  داورزنی  آقای 
ایران اسلامی  فرهنگی را نادیده انگاشتن به صلاح والیبال 
کرد.  دور خواهد  نظام  آرمان های مقدس  از  را  ما  و  نیست 
پس واقع بین باشید و تحت هیچ شرایطی از اجرای قوانین و 
مقرراتی که برای کمیته انضباطی به روشنی مشخص کرده اید، 
کمیته  از سوی  احکام صادرشده  اجرای  به  و  نکنید  عدول 

انضباطی احترام قائل شوید.
اگر مستندات و عکس و فیلم های تصویربرداران مورد تأیید 
واقع شده بود چه عواملی باعث تجدیدنظر و صرفنظر از اجرای 

احکام شده است؟ پرسشی که در پرده ابهام مانده است!
آقای داورزنی قبول کنید ضعف اجرایی و نظارتی عامل اصلی 
بروز این گونه حوادث ناگوار در رقابت ها شده است تا شاهد 

بروز اتفاقات ناخوش آیندی در ورزش دانشگاهی والیبال ایران 
باشیم.

فدراسیون موظف است بی طرفانه قضاوت کند و به آراء صادره 
اثبات کند  و  نگذارد  پا  زیر  را  و حقانیت  قائل شود  احترام 
که مصلحتی عمل نمی کند و در قبال هرگونه بی فرهنگی و 
بداخلاقی قاطعانه برخورد می کنید و از همه مهم تر نشان دهد 

که جو سالم در والیبال ایران حاکم است!
متاأسفانه باید به این واقعیت هم اذعان داشته باشم که 
در آخرین دوره ریاست جناب عالی در فدراسیون والیبال با 
انتخاب افراد غیروالیبالی و اندیشه های نادرست به والیبال ایران 
لطمات زیادی وارد کرده اید! و آثار زیان بار عظیم بی فرهنگی و 
عدم منش جوانمردی را در سال های اخیر که به روشنی حس 

می کنیم مؤید این ادعا است.

گوشه و کنار

»بهرام قدیمی« - رئیس فدراسیون هاکی - گفت: سال 99 فعالیت های خوبی از جمله 
برگزاری کلاس   های مربیگری و داوری در سطوح مختلف برای آقایان و بانوان برگزار 
کردیم و مجددا قرار است در اسفند کلاس داوری و مربیگری سطح 3 در تهران و 

همچنین در استان های دیگری اردبیل، خراسان رضوی و گیلان برگزار کنیم.
وی افزود: در حال حاضر ما 120 مربی فعال در سطح کشور داریم و با توجه به تفاهم 
نامه  ای که با آموزش و پرورش برای فعالیت هاکی در سطح مدارس داشتیم یک دوره 
کلاسی آموزش مربیگری با حضور 190 نفر برای آموزش در سطح مدارس برگزار کردیم.
رئیس فدراسیون هاکی گفت: با توجه به شیوع ویروس کرونا که نتوانستیم در 
شهریور لیگ برتر آقایان و بانوان برگزار کنیم با توجه به مسابقات آسیایی که قرار 
است در آبان برگزار شود با هماهنگی که با استان ها شده لیگ برتر آقایان با حضور 8 
تیم از تاریخ 13 تا 18 اسفند و بانوان از 8 تا 12 اسفند با 8 تیم در تهران  به صورت 
متمرکز برگزار شود و محل اسکان تیم ها را هتل فرهیختگان دانشگاه آزاد قرار دادیم.

بازیکن تیم هندبال فرازبام خائیز دهدشت که برای مدت ۶ ماه از حضور در کلیه 
مسابقات محروم شده بود بعد از ۴ بازی بخشیده شد.

در دور برگشت مرحله اول لیگ برتر هندبال مردان دو تیم فرازبام خائیز دهدشت و 
فولاد مبارکه سپاهان به تساوی رسیدند که با اعتراض تیم طبس نسبت به این نتیجه 

و مطرح شدن شائبه تبانی، کمیته انضباطی تشکیل شد.
کمیته انضباطی بعد از روزها، آرا را اعلام کرد که براساس آن مهرداد صمصامی به 
۶ ماه محرومیت قطعی و ۲۵ میلیون تومان جریمه نقدی محکوم شد. همچنین 
مجتبی حیدرپور به سه ماه محرومیت تعلیقی و ۵ میلیون جزای نقدی و امیر 
احمدی به ۶ ماه محرومیت تعلیقی و ۱۰ میلیون تومان جزای نقدی محکوم شدند. 

از هر گروه هم به جای سه تیم ۴ تیم به دور بعد صعود کردند.
بعد از اعلام آرای کمیته انضباطی، مسئولان تیم فرازبام نسبت به این آرا اعتراض 
کردند که در نهایت هم این بازیکن بخشیده شد. صمصامی تنها در ۴ بازی دور رفت 
مرحله دوم لیگ بازی نکرد و بعد از جلسه ای در فدراسیون هندبال  مجوز حضور در 

بازی های دور برگشت مرحله دوم لیگ برتر  را کسب کرده است.

پانزدهمین دوره مسابقات قهرمانی قوی ترین مردان کشور از امروز به میزبانی استان 
سیستان و بلوچستان آغاز می شود.

پانزدهمین دوره مسابقات قهرمانی قویترین مردان کشور )گرامیداشت سپهبد شهید 
حاج قاسم سلیمانی( در وزن 105+ کیلوگرم، از فردا چهارشنبه )29 بهمن ماه( به 

میزبانی شهرستان ایرانشهر، استان سیستان و بلوچستان آغاز می شود.
هر استان می تواند یک تیم 5 نفره به این رقابت ها اعزام کند. ثبت نام از ورزشکاران 
با ارائه تست  PCR یا اسکن ریه 24 ساعت قبل از مسابقه و معرفی نامه از هیات 
استان مربوطه امروز انجام می شود. در مرحله مقدماتی امتیاز هر آیتم به تعداد 
نفرات شرکت کننده بستگی دارد و بعد از انجام مرحله مقدماتی 10 نفر به فینال راه 

پیدا می کنند.
ورزشکاران در مرحله مقدماتی در آیتم های حمل الوار، دوگانه حمل گونی با جسم و 
اجرای حرکت کنده، لیفت گاری، دوگانه کشیدن سورتمه و غلت لاستیک با یکدیگر 
رقابت خواهند کرد و پس از آن در مرحله فینال در آیتم های تعادلی رکوردی، گوی 
رکوردی، سه گانه دمبل- اکسل- کنده، حمل گاری فشاری روی دسته و پلکان قدرت 

به مصاف حریفان خود می روند.

بخشش محرومیت شش ماهه پس از 4 بازی!لیگ برتر هاکی از 8 اسفند در تهران برگزار می شود مسابقات قویترین مردان ایران از امروز آغاز می شود

دریچه

تست کرونای دو بازیکن تیم ملی بسکتبال پس از تعطیلی 
اردو به دلیل لغو رقابت های انتخابی کاپ آسیا، مثبت اعلام 

شد.
در شرایطی که ملی پوشان بسکتبال بعد از انجام تست کرونا 
وارد اردوی تیم ملی برای حضور در پنجره سوم انتخابی کاپ 
آسیا شدند و این اردو در شرایط قرنطینه برگزار می شد، حالا 
خبر مثبت شدن دو مورد تست کرونای بازیکنان از سوی 

فدراسیون تایید شده است.
البته بازی های تیم ملی در پنجره سوم که قرار بود در قطر 

برگزار شود، به دلیل ممنوعیت ورود اتباع خارجی به این 
کشور لغو شده و بازیکنان به تمرینات تیم باشگاهی خود 

بازگشته اند.
رامین طباطبایی، رئیس فدراسیون بسکتبال در گفت و گو با 
سایت فدراسیون بسکتبال عنوان کرد: طبق دستورالعمل های 
بهداشتی ملی و بین المللی، تمام اعضای تیم ملی پیش 
 IgM و IgG .دادند IgG و IgM ،PCR از ورود به اردو تست
دوتا آنتی بادی هستند که علیه این ویروس تولید می شوند، 
اگر IgM بالا باشد نشان دهنده این است که فرد بیمار است 

و می تواند ویروس را انتقال دهد. اگر IgM پایین باشد و 
IgG بالا باشد، یعنی فرد در گذشته این بیماری را داشته اما 
الان ایمن است. این شاخص ها و ملاک های پزشکی مربوط 
به این بیماری است. پیش از ورود کادر فنی و بازیکنان 
به اردوی تیم ملی، از همه اعضا تست کرونا گرفته شد 
و جواب تست تمامی افراد منفی بود. به همین دلیل با 
خیال راحت وارد اردو شدیم و سعی کردیم محیط اردو کاملا 
ایزوله باشد، حتی کارکنان هم تست کرونا دادند تا مشکلی 

به وجود نیاید.
وی افزود: طبق پروتکل ها اعضای تیم ملی باید ۷ روز پیش 
از شروع بازی ها و سه روز قبل از اعزام به مسابقات تست 

پزشک  این تست  انجام  از  پیش  روز  دو  کرونا می دادند. 
علائم  دارای  کادرفنی  اعضای  از  یکی  که  کرد  اعلام  تیم 
سرماخوردگی است. به همین خاطر ما بلافاصله این فرد 
را ایزوله کردیم تا با کسی در تماس نباشد. همان موقع 
طبق پروتکل ها از بقیه افراد تست گرفتیم، اما چون مدت 
زمانی طول می کشد تا آزمایشگاه جواب تست را به ما اعلام 
از تمام اعضا  آنجایی که مشکوک شده بودیم،  از  کند و 
تیم تست کرونا گرفتیم. همان موقع قطر اعلام کرد که 
مسابقات انتخابی پنجره سوم کاپ آسیایی لغو شده است، 
بنابراین بلافاصله اعلام کردیم نیازی به حضور در اردو نیست 

و بازیکنان می توانند به منازل خود برگردند.

اصغر قلندری

  نویسنده و روزنامه نگار

تست کرونای دو ملی پوش بسکتبال مثبت شد
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»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »غلامحسین مظلومی« ورزشی

- پیشکسوت فقید فوتبال - را گرامی می دارد

بالاخره داستان محمود فکری و استقلال در هفته پانزدهم 
لیگ برتر، غم انگیر شد و برخلاف تصوری که در ابتدای 
فصل از آینده ی محمود فکری روی نیمکت آبی ها داشتیم، 
سرنوشت فکری در استقلال دلخواه خود او و هوادادان 
آبی ها نشد و اغلب هواداران استقلال، خواهان جدایی او 

از تیم استقلال هستند.
بدون شک بازگو کردن ضعف های فنی مشهود استقلالِ 
مدل محمود فکری تکرار مکررات است، بحث فنی استقلال 
با هدایت فکری را با جمله ی »این استقلال، بی برنامه ترین 
استقلال یک دهه اخیر است« به پایان برسانیم و خلاصه ای 

از استقلال مدل فکری را شرح دهیم.
پوشالی،  صدرنشینی  در  غفلت  خواب  فصل،  نیم  یک 
قیاس های مع  الفارق، تغییرات گسترده، یک تیم پرحاشیه، 
رختکنی از هم گسیخته، ستاره های منتقد و در نهایت یک 
نیمچه مدعیِ قانع آن هم با ارائه بازی های کسالت بار، 
ماحصل پانزده هفته فعالیت از خود راضی ترین کادرفنی 
تاریخ باشگاه در یکی از پرمهره ترین تیم های چند سال اخیر 

استقلال بود.
فکری انتقاد را دشمنی خصومت شخصی تصور می کرد 
را  نابودی استقلال، دستیارانش  اتاق فکر  را  و منتقدان 
بهترین کادرفنی فوتبال ایران می دانست و اعتقاد فنی اش 

محمود  بود،  »دِیمی«  بازی  ارائه  با  مطلق  نتیجه گیری 
خان به جای ایستادن در کنار هوادار، رفاقت با مدیران و 
واسطه ها را انتخاب کرد و به جای گفتن مشکلات تیم 
و دغدغه ی هواداران، پای میز مدیران نشست و عکس 
یادگاری کرفت و حالا هم شد آنچه نباید می شد و فکری از 

چشم استقلالی ها افتاد.
توهم دشمن فرضی، آخر کار دست محمود فکری داد و 
همان هایی که با سوت و کف به استقبالش آمده بودند، 
حالا هم صدای هواداران، سر نخواستن فکری دعوا می کنند، 
به راستی که جز خود فکری و دور و اطرافیانش کسی با 

او دشمنی نداشت.
برخلاف آن چیزی که از محمود فکری متصور بودیم، او آن 
شخصیت کاریزماتیک یک سرمربی نظم گرا را نداشت و با 
درگیری های اغلب به دور از منطقی که با بازیکنان تیم در 
همین نیم فصل تجربه کرد، نتوانست رابطه ی خوبی را با 
بازیکنان داشته باشد، تا بازیکنان استقلال هم چندان مایل 

به ابقای فکری روی نیمکت استقلال نباشند.
کار از فرصت سه هفته ای هم دیگر گذشته و این مسئله، 
یک بازی دو سر باخت است که برای استقلالی ها راه افتاده 
است، اگر فکری این سه هفته را نتیجه بگیرد، ماندنی 
حواهد شد و با این نگاهِ غیرحرفه  ای و دانش فنی ای که از 
او در این نیم فصل دیدیم، باید برای لیگ قهرمانان آسیا و 
گروه مرگ استقلال از همین حالا مرثیه سرایی کنیم، اگر 
هم در این سه هفته فکری نتواند نتابج مطلوبی بگیرد، 
فاصله با صدر به قدری زیاد شده است، که دیگر امید 
قهرمانی از دست رفته و رویای کسب جام برای آبی  ها به 

پایان می رسد.
اما اگر بخواهیم منطقی هم به این موضوع فکر کنیم، بهتر 
است پرونده استقلال و فکری همین روزها تمام شود، زیرا 

دیگر حاج محمود، نه مقبولیتی در سکوها و بین هواداران 
دارد و نه جایگاه مطلوبی در رختکن و بین شاگردانش، 
پس برای حفظ احترام و جایگاه او، بهتر است مسیر فکری 
و استقلال هرچه زودتر از هم جدا شود، تا کار به عواقب 

بدتری چون اتفاقات تمرین اخیر آبی ها نکشد.
محمود فکری فرزند استقلال است و سالیان زیادی در 
باشگاه استقلال زحمت کشیده است، در وهله اول فکری 
باید خود را لایق احترام استقلالی ها بداند و با تصمیمی 
آبروی چندین  و  تیم محبوبش کمک کند  به  منطقی 
چند ساله اش هم حفظ شود، در مرحله آخر هم هواداران 
استقلال باید به فکر حفظ حرمت  کادرفنی تیمشان باشند...

نه جایگاهی بین هواداران و نه مقبولیتی در رختکن؛

فکری بی فکری!

آبی ها

FMBA: واکسن اسپوتنیک وی برای ورزشکاران مجاز است
واکسن روسی اسپوتنیک وی برای ورزشکاران مجاز است و قوانین ضددوپینگ را نقض 

نمی کند.آندره ژولینسکی- مدیرآژانس پزشکی و بیولوژیک روسیه با مجازدانستن 
استفاده از واکسن اسپوتنیک وی برای ورزشکاران با توجه در پیش بودن المپیک 

توکیو گفت:پرسش مهم استفاده از واکسن اسپونیک وی برای ورزشکاران برای 
شرکت در المپیک توکیو و دیگررقابت های ورزشی جهان تحت کنترل است.

جدیدی: برای کسب کرسی های بین المللی همه باید کمک کنند
پیشکسوت کشتی کشورمان گفت: نه تنها در کشتی بلکه در همه رشته ها باید 

آنقدر رایزنی کنیم و از تمام ظرفیت ها استفاده کنیم تا کرسی های بین المللی 
را فتح کنیم. عباس جدیدی- پیشکسوت کشتی کشورمان درخصوص 

شرایط کشتی برای کسب سهمیه المپیک توکیو گفت: شرایط کرونا برای 
همه کشورها مساوی است و ان شاءالله زودتر رفع شود.

یزد برای میزبانی مسابقات بین المللی هندبال انتخاب شد
 عضو هیئت رئیسه فدراسیون هندبال گفت: برای نخستین بار بعد از پیروزی 

انقلاب اسلامی مسابقات بین المللی این رشته با حضور تیم های عراق، 
ازبکستان و تیم ملی جوانان و نوجوانان ایران به میزبانی یزد برگزار می شود.
ابوالفضل خوشنویس افزود: این مسابقات از پنجم الی هفتم اسفندماه 

با رعایت نکات بهداشتی و حفظ فاصله گذاری اجتماعی برگزار می شود.

رضازاده: امیدوارم نمایندگان ایران وزنه خوبی بزنند
حسین رضازاده- رئیس اسبق فدراسیون وزنه برداری درخصوص شرایط وزنه برداری و 

کسب سهمیه گفت:هنوز باید دوسهمیه بگیریم که فعلا نگرفته ایم.مسابقات 
کلمبیا هم حذف شده و فقط ازبکستان است.ملی پوشان در اردوی اهواز 

بودند و فقط سه چهارنفر می توانند به ازبکستان بروند.امیدوارم نمایندگان 
ایران وزنه خوبی بزنند و سهمیه بگیرند و در توکیو نیز به مدال برسند.

تیم ملی با ۲ کشتی گیر در رم
با توجه به آسیب دیدگی امین طاهری از ناحیه دست، این کشتی گیر 

حضور در جام پلیکونه ایتالیا را از دست داد. با این شرایط تیم 
منتخب کشتی آزاد ایران با بهنام احسان پور در 65کیلوگرم و 

علیرضا کریمی در 97کیلوگرم  بامداد 14 اسفند با مربیگری 
ابراهیم مهربان به رم اعزام خواهد شد.

 IOC بررسی تأیید دائمی سامبو در نشست آینده
کمیته بین  المللی المپیک )IOC( رشته رزمی سامبو را برای تایید دائمی مورد 

بررسی قرار خواهد داد. کمیته بین المللی المپیک در نشست آینده 
خود که روزهای 10 تا 12مارس2021 به میزبانی توکیو برگزارمی شود، 

موضوع تایید دائمی رشته ورزشی سامبو را بررسی خواهد کرد.این 
رشته رزمی ماه نوامبر2018 تأییدیه موقت را از IOC دریافت کرده بود.

مسابقات بوکس انتخابی المپیک لغو شد
 مسابقات جهانی بوکس انتخابی المپیک که قرار بود از 15خرداد1400 به میزبانی 

پاریس برگزار شود، به طور کامل لغو شد و دیگر برگزار نخواهد شد.با این 
اوصاف مسابقات قاره ای، تنها ملاک گزینشی المپیک توکیو خواهدبود 

که تیم ملی بوکس ایران در مسابقات قاره  آسیا توسط دانیال شه بخش 
و سیدشاهین موسوی به دو سهمیه دست یافته بود.

شرکت نخستین راننده زن در مسابقات اتومبیل رانی نسکار
راننده زن ۲۱ساله عرب-آمریکایی  به نخستین راننده  زن شرکت کننده 

در مسابقات اتومبیل رانی نسکار آمریکا تبدیل شد. بریدینگر 
۲۱ساله برای رقابت در مسابقات موسوم به آرکا به تیم یانگز 

اینترنشنال  دیتونا  پیست  در  و  پیوست  موتوراسپورتس 
اسپیدوی واقع در فلوریدا، پشت رل نشست.

ن بعضی ها داغشو دوست دار

جهان فوتبال

گرینوود قراردادش را با منچستریونایتد تمدید کرد 
دیروز  بعدازظهر  منچستریونایتد  باشگاه 
به طور رسمی اعلام کرد قرارداد میسون 
گرینوود را تا سال 2025 تمدید کرده، این 
در حالی است که این قرارداد قابلیت تمدید 

برای یکسال دیگر را هم دارد.

مذاکره دورتموند برای جذب دروازه بان لاتزیو 
شبکه تلویزیونی »اسکای آلمان« با انتشار 
بوروسیا  باشگاه  شد؛  مدعی  گزارشی 
دورتموند در حال مذاکره برای به خدمت 
گرفتن توماس استراکوشا، دروازه بان یونانی 

تیم فوتبال لاتزیو است.

رومنیگه: رفتنم به یوونتوس غیرممکن است
مدیر اجرایی باشگاه بایرن مونیخ می گوید 
احتمال همکاری اش با یوونتوس در آینده، 

صفر است.

عذرخواهی وینیسیوس از زیدان به خاطر ماجرای 
ورزشگاه اتحاد

مهاجم برزیلی تیم فوتبال رئال مادرید به 
خاطر حرکتی که چند ماه قبل، در آستانه 
یکی از بازی های اروپایی تیمش انجام داد و 

موجب ناراحتی سرمربی اش شد عذرخواهی کرد.

از  را  پورتو  برابر  بازی  یوونتوس  بازیکن   ۲
دست دادند 

تیم فوتبال یوونتوس در اولین بازی  خود 
در مرحله حذفی لیگ قهرمانان اروپا در 
فصل ۲۱-۲۰۲۰ دو بازیکن خود را در اختیار 

نخواهد داشت.

محمدرضا ولی زاده

  دبیر سرویس ورزشی 
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در آستانه سال نو و ماه های باقی مانده، افول شمع دولت 
دوازدهم، در عرصه ورزش کشور بیش از دیگر بخش های 
اجرایی سرعت گرفته به  طوری که چندان نمانده تار و پود آن 
از هم بگسلد. چه بسا این گسستگی ورزش نسبت به بخش 
های دیگر محسوس تر به نظر می رسد. از بد حادثه، فرجام 
امور تشکیلات کنونی ورزش با روزهای داغ المپیک قرین 
خواهد شد و در حالی که مسندنشینان خیابان سئول اسباب 
کشی می کنند، چشم جهانیان نظاره گر سرزمین آفتاب تابان 
خواهد بود تا رقابت نخبه های دنیای ورزش را تماشا کنند. 
دریغ و افسوس که در این فرصت کوتاه باقی مانده، دستگاه 
ورزش همچنان سردرگم، بی برنامه و باری به هر جهت ره 

می سپارد و مطابق معمول امیدها به دستان خود ساخته 
ورزشکاران چند رشته معدود دوخته شده است. رشته هایی 
که پیش از انقلاب با جمعیت ۳۰ میلیونی کشور مدال آور 
بودند و اکنون با  حدود ۸۵ میلیون جمعیت و نسل جوان 
بی شمار، همچنان به همان چند رشته معدود دل بسته ایم 
تا به اصطلاح آبروداری کنند. بگذریم از اینکه از جمع همان 
چند رشته نیز هنوز مشخص نیست که آیا تمام سهمیه های 
باقی مانده و مورد انتظار در مسابقات گزینشی حاصل خواهد 

شد یا خیر؟ 
دریغا که این قبای ژنده ورزش چونان جگر زلیخا صد پاره است 
و بر هر گوشه آن  که نظر می کنی بد اخلاقی و بی معرفتی 
چهره می نماید و دردی بر درد های زخم کهنه فقدان عشق و 
صفا می افزاید. در گوشه ای از ورزش کشور مرزهای جوانمردی 
تا مرحله دریده شدن به کارد بی اخلاقی رخ می نماید و 
در سوی دیگر، سرمربیان چنان از خجالت هم در می آیند 
که چاره ای جز اخراج آنان باقی نمی ماند. و واژه دوپینگ، 
صورت احساس رشته ای را که باید مروج مرام پهلوانی باشد 
به سختی می خراشد. در این گیرودار چگونه می توان از 
عزیمت بی بازگشت دختری که فخر بانوان شده بود و چُنان 

کیمیای سعادت بر تارک ورزش نشسته بود غمگین نشد؟ آیا 
ممکن نبود با تدبیر و ملاطفت، مانع رفتن او شد؟ بگذریم 
از اینکه متاسفانه طی سال های اخیر، سرعت و تعداد این 
روندگان فزونی یافته و ما راه علاجی برای آن پیدا نکرده ایم.

کسی نیست بگوید ۲۵ تا ۳۰ هزار میلیارد تومان در آمد 
سالیانه حاصل از ورزش کشور چگونه تقسیم می شود که از 
هر مربی زحمتکش و پر تلاشی در باره معیشت می پرسی، 
سری به علامت تاسف تکان می دهد و افسوس می خورد 
که ای کاش به جای عشق، نان را برگزیده بود تا زیر بار منت 

و حسرت روزگار نگذراند!
هجوم  طرف  یک  بود.  ورزش  برای  بدی  دوره  دوره،  این 
ناجوانمردانه کرونا که کاسه معاش تلاشگران واقعی این 
عرصه را خالی  کرد و طرف دیگر بی مسئولیتی و بی توجهی 
دست اندرکاران ذیربط که برخلاف آنچه که گفته شده بود، 
گویی  کامپیوترشان تنها در بخش های مورد نظر کار می 
کرد و چشم بر مشکلات ریز و درشت زحمتکشان بی ادعا 

فرو بستند.
مگر کوزه ریاست فوتبالی که محتویات اولیه آن با ناسزا و 
ناجوانمردی در هم سرشته و فرجامش حاوی اتهامات ریز و 
درشت است، چه حلاوتی دارد که عوام و خواص به خیال شهد 
و انگبین سر در آن فرو می کنند؟ رها کنید این توفیق خدمت 
را و بگذارید فوتبال نفس بکشد و مردم از دیدن زیبایی های 
این ورزش لذت ببرند نه آنکه معتاد صحنه های حزن انگیز بد 

اخلاقی و حاشیه های نامبارک باشند.
آقایان، باور کنید اداره و مدیریت بخش های ریز و درشت 
ورزش کشور با ده ها میلیون مخاطب، از کودک نوپا تا پیران 
سالخورده، بازی و بهانه نیست که شما اینچنین آن را دست 
کم گرفته و مانند تیول شخصی به این و آن هبه می کنید. 
به هوش باشید که باید پس از نتایج المپیک در برابر این 
مردم که هزینه های ورزش از جیب یکایک آنان پرداخت شده 
پاسخگو باشید. پیر و جوان باید بدانند طی چندسال اخیر برای 
پیشرفت ورزش کشور و قهرمانان چه گام هایی برداشته شده 
و صندوقی که به نام ورزشکاران و پیشکسوتان احداث شده 
چه خدمتی به این جامعه ارائه داده است؟ به همین ترتیب 
دست اندرکاران فدراسیون هایی که طی چند سال مسئولیت، 
کمترین بذر و نهالی برای آینده رشته ورزشی تحت مدیریت 
خود نکاشته اند نیز باید پاسخگوی عملکرد خویش باشند. 
خنده دار است که برخی از ایشان با کمترین دستاورد و در 
عین بی هنری، برابر چشمان مسئولان، مشغول هموار کردن 
مسیر ریاست چهار ساله دوم خود هستند! وضعیت هیات 
های استانی نیز چندان تعریفی ندارد که اگر داشت و همه 
آنان اهل تخصص، وقت گذاشتن، دلسوز و پر تلاش بودند، 
حال و روز ورزش اول ما این نبود که هر روز، رئیس آن 
از تحلیل و تقلیلِ شبه سقوط باشگاه ها و ورزشکاران اظهار 

نگرانی کند.
دوره ریاست و صدارت شما در ورزش رو به پایان است اما 
کارنامه عملکردتان تازه بازگشایی و افکار عمومی در مورد آن 
قضاوت خواهد کرد. نگاهی به سطح کلان ابعاد ورزش اعم 
از مدیریت، ساختار، فرهنگ، ورزش همگانی، قهرمانی، میزان 
سرانه عمومی، فضاهای موجود، آمار ورزشکاران و... حکایت از 
یک واقعیت غیر قابل انکار دارد؛ این واقعیت چیزی نیست 
جز اینکه طی چند سال گذشته کار قابل ملاحظه ای انجام 
نگرفته و گام چندانی برداشته نشده است. غیر از این بود باید 

جامعه ورزش اندک رضایتی از عملکرد شما داشتند...

از اعتراض هواداران استقلال، هرکدام از آن ها که منتظر چنین 
اوضاع و احوالی بودند برداشت خاصی دارند و جالب است که 
آقایان به جای کمک به باشگاه می خواهند از این نمد کلاهی 

برای خود ببافند.
علی فتح الله زاده که خود را مالک مادام العمر استقلال می داند 
مشکل  می گوید:  ترحم آمیز  نگاهی  و  دلسوزانه  ژستی  با 

استقلال مدیریتی است!)یعنی منو بیارید(.
و  است  فکری خودش کوچک  که  است  معتقد  یکی  آن 
اطرافش را با آدم های کوچک بسته و دیگری که دلال مربی 
خارجی است معتقد است: استقلال یک مربی خوبی خارجی 
می خواهد و خلاصه اینکه آدم دلسوز و حرف منطقی ندیدیم.
غیر از حسن روشن که همیشه رک و پوست کنده به نفع 
استقلال حرف می زند و با هیچ شخصی هم رودربایستی ندارد 
بقیه اعتراض هواداران استقلال را مصادره به مطلوب می کنند.
یکی نیست به فتح الله زاده بگوید که بزرگان استقلال را خود 
شما یکی یکی آوردی و از محبوبیتشان استفادۀ مطلوب را 
در جهت منافع خود بردید و بعد هم خیلی راحت آن ها را 

کنار گذاشتی.
استقلال محبوب تر و دلسوزتر و بزرگتر از منصورپورحیدری- 
ولی  نداشته  قلعه نویی  امیر  شاد(،  )روحشان  ناصرحجازی 
تک تکِ این بزرگان در زمان مدیریت فتح الله زاده با چند شعارِ 
نقش  در  را  خود  فتح الله زاده  حالا  و  برکنار شدند  هواداران 

پدرسالار و آدم خوبه معرفی می کند.
کمپ حجازی که زمینش را اداره کل استان تهران در اختیار 
این باشگاه گذاشت و جناب فتح الله زاده آنقدر روی این کمپ 

مانور داد اکنون به چه روزی گرفتار شده؟
آن همه هزینه به کجا رفت و چرا استقلال باید با وجود این 

کمپ در ورزشگاه عاریه ای تمرین کند.
اکنون هم چرا هواداران استقلال از دست کادر فنی و مدیریت 
شاکی هستند با وجودی که استقلال اوضاع خوبی دارد و 
مدعی قهرمانی به حساب می آید. تمرین روز سه شنبۀ تیم 
راه آهن  ورزشگاه  در  ساعت11  از  درحالی  استقلال  فوتبال 
پیگیری شد که با حواشی عجیبی همراه بود. محمود فکری- 
سرمربی استقلال با علی نامداری- مشاوره هیئت مدیره در 

تمرین حضور یافت و تمرین را زیر نظر گرفت.
نکتۀ جالب این بود که چندنفر از هواداران استقلال که از 
شرایط تیم ناراضی بودند با حضور درمحل تمرین استقلال 
قصد داشتند اعتراضات خود را به  سرمربی بیان کنند که با 
ممانعت مأموران ورزشگاه راه آهن این اتفاق نیفتاد. هواداران 
استقلال زمانی که پرویز مظلومی- سرپرست تیم، قصد خروج 
از محل تمرین را داشت به وی اعتراض کرده و خواستار 

استعفای فکری شدند.
به هواداران استقلال اعلام کرد که شما  مظلومی خطاب 
هواداران حق دارید ناراحت باشید حتی خود ما بیشتر از شما از 
شریاط موجود ناراحت هستیم اما این را باید بگویم که اوضاع 
واقعاً خراب است. سرپرست آبی ها همینطور اعلام کرد که اگر 

با رفتن من اوضاع درست می شود که من بروم!
هواداران استقلال در ادامه به مظلومی اعلام کردند که به 
فکری بگوید که هرچه زودتر از سرمربیگری تیم استفعاء 
کند تا ماجرای علیرضا منصوریان در زمان سرمربی گری اش در 

استقلال تکرار نشود.
یک نفر نیامد بگوید که مشکل از قامات ناساز و نازیبای 
و  استقلال  برای  نسخه های خلق الساعه  که  است  کسانی 

پرسپولیس می پیچند.

وزیر ورزش می خواهد به تمامی رفقای خود از زمان استانداری 
مازندران و سازمان میراث فرهنگی و... یک جوری ادای دِین 
کند. یک نمونه اش همین که مجموعه ارشت الکتریک گیلان 
و مجموعه هتل کادوس )خلیل زاده( است که با وجود تمامی 
مخالفت ها بازهم وزیر اصرار بر ماندن وی دارد. استدلال وزیر 
دربارۀ خلیل زاده این است: پولدا است و می تواند برای تیم 

هزینه کند...
بله... شاید در فصل نقل و انتقالات دست به چک شود و 
همه انتقالات را با چک شخصی انجام دهد ولی یک نفر را 
شما بیاورید که دو ریال به ورزش داده باشد و 4 ریال برنداشته 

باشد!
اشتباه وزیر ورزش همین بس که در عرض این 4 سال 5 
بار اعضای هیئت مدیره استقلال و پرسپولیس را تغییر داده 
است. هرکی هم آمده دردی به دردهای این دو باشگاه اضافه 

کرده و رفته است.
چقدر از واگذاری سرخابی ها گفت و چقدر سلطانی فر روی این 
موضوع برای خود زمان خرید و تبلیغ کرد. چقدر ما نوشتیم 

که آقای وزیر!
بی خیال واگذاری... استقلال و پرسپولیس را به دو نفر کاردان و 

کاربلد و امتحان پس داده بدهید و کنار بنشینید نظارت کنید.
چرا وقتی دکتر دادکان اعلام کرد پرسپولیس را بدون یک 
ریال تحویل می گیرد تمامی قرادادها و درآمدها را خودش 
با پول پرسپولیس انجام میدهد و در یک پروسه 5ساله تیم 
را قهرمان آسیا خواهد کرد و بعد هم نقشه و طرح احداث 
ورزشگاه بزرگ پرسپولیس را آغاز خواهد کرد روی گرداندید و 

چهره در هم کشیدید.
چرا فردای آن روز سخنگوی وزیر ورزش اعلام کرد به هیچ 
اداره  برای  ورزش  وزارت  گزینه های  جزو  دادکان  عنوان 

پرسپولیس نیست؟!
مصاحبه های همین یک سال اخیر وزیر را پیش روی خودشان 
بگذارید و تناقض ها و مشکلات را از خود همین مصاحبه ها 
در آورید! محمود فکری هم قربانی مدیران منصوب وزیر است 
مثل فرهاد مجیدی، مثل استراماچونی و مثل مربیان دیگری 

که همین روزها جایگزین فکری خواهند شد...
پرسپولیس هم اوضاعش همین است با این تفاوت که 
پرسپولیسی ها یک مقدار متحدتر و یکدست تر هستند و اجازۀ 
ورود حاشیه ها را به تیم خود نمی دهند. همه پرسپولیسی ها 
در برابر دوست آقای وزیر ایستادند و تا رسول پناه برکنار نشد، 
دست برنداشتند؛ از وقت برکناری رسول پناه پرسپولیس روی 
دور افتده و خود را از کمرکش جدول به صدر نزدیک کرده 
است. حکایت طفلی است که در آغوش فردی کریه المنظر 
جیغ و فریاد می کشید و هرچه شکلات و اسباب بازی به طفل 
می داد، خاموش نمی شد؛ یک عاقل مردی رد شد و گفت بچه 

را بگذار زمین تا آرام شود...
استقلال و پرسپولیس را رها کنید تا عاقبت به خیر شوند 

جناب وزیر!

در دوران رکود و نزول ورزش به سر می بریم! سرخ آبی ها را رها کنید تا عاقبت به خیر شوند!

سیدفرشاد فیض آبادی

 خبرنگار

محمدرضا کاظمی

 نویسنده و روزنامه نگار

کسی نیست بگوید ۲۵ تا ۳۰ هزار میلیارد تومان در آمد سالیانه حاصل از ورزش کشور چگونه 
تقسیم می شود که از هر مربی زحمتکش و پر تلاشی در باره معیشت می پرسی، سری به علامت 
تاسف تکان می دهد و افسوس می خورد که ای کاش به جای عشق، نان را برگزیده بود تا زیر بار 

منت و حسرت روزگار نگذراند!

حرف آخر


